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D66 
 

1.1. 
D66 
 

Vraag Antwoord 

1. Welke financiële 
steun/compensatie wordt vanuit 
het Rijk verwacht voor 
ondernemers? Is het college van 
B&W bereid om indien nodig een 
substantieel bedrag te reserveren, 
zowel dit jaar als voor de 
begroting 2021 om de 
negatieve financiële gevolgen op 
(midden-)lange termijn van deze 
Corona periode voor onze 
Overbetuwse ondernemers op te 
vangen?   

 

Het kabinet heeft diverse steunmaatregelen genomen om ondernemingen te helpen. Deze worden 
uitgevoerd door verschillende instanties. Er komen nog steeds nieuwe regelingen bij en bestaande 
regelingen zijn en worden uitgebreid. Op https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/coronavirus-
financiele-regelingen  staan alle landelijke financiële regelingen. De maatregelen zijn direct voor 
ondernemers. De gemeente voert de Tozo regeling uit. Verder krijgt de gemeente geen algemene 
bijdrage om ondernemers te ondersteunen. 
Via de website van gemeente Overbetuwe 
https://www.overbetuwe.nl/Ondernemers/Nieuws_over_Corona_virus en digitale nieuwsbrieven vanuit 
het Bedrijvenloket hebben wij Overbetuwse ondernemers geïnformeerd over de landelijke regelingen. 
 
Vanuit het Rijk en vanuit ook de provincie zijn diverse regelingen om bedrijven te ondersteunen. 
Aanvullende financiële ondersteuning vanuit de gemeente voor individuele bedrijven is niet passend 
aangezien dit reeds geborgd is. De gemeente heeft niet de financiële middelen om de negatieve 
financiële gevolgen van individuele Overbetuwse bedrijven (4.500 vestigingen) op te vangen. 

5. Is het college bereid extra 
inspanning te leveren om 
inwoners (met name kinderen, 
ouderen, chronisch zieken en 
andere kwetsbare inwoners) op te 
sporen en hen indien nodig (extra) 
te ondersteunen? Zo ja, welke 
acties zijn hiervoor ingezet of 
worden nog ingezet?  

 

Vanaf het moment dat de Corona maatregelen zijn aangekondigd heeft het Sociaal team Overbetuwe 
(STO) zich extra ingezet om goed bereikbaar te zijn voor inwoners en partners met hulpvragen. Hiervoor 
is de website van het STO aangepast en er is een brief gestuurd naar alle aanbieders van gemeente 
Overbetuwe. Daarnaast zijn initiatieven opgezet om kwetsbare inwoners actief te benaderen en 
ondersteunen. We hebben de raad hierover steeds geïnformeerd. Het betreft de volgende activiteiten: 
- Forte Welzijn is gestart met de ‘Vertel-eens-lijn’ om klaar te staan voor inwoners die behoefte 

hebben aan een praatje. De flyer van de ‘vertel-eens-lijn’is bij alle 75+ers van gemeente Overbetuwe 
in de bus gedaan en er is geflyerd in wijken waarvan we weten dat er kwetsbare inwoners wonen. 
Hierbij liepen medewerkers van Forte herkenbaar met een hesje door de wijk.  

- Door het digitaal onderwijs kregen leerkrachten een inkijkje in de thuissituatie van kinderen. 
Schoolmaatschappelijk werkers hebben leerkrachten geholpen met het signaleren en ondersteunen 
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van zorglijke situaties bij kinderen thuis (zowel PO als VO). Bij een zorglijke situatie werd de 
maatschappelijk werker betrokken om ouders te helpen met opvoedadvies of ruimte voor gesprek 
over de situatie. 

- Schoolmaatschappelijk werkers zijn gestart met een luister en advieslijn om er zowel voor leerlingen 
als ouders te zijn. Hiervoor is een flyer gemaakt, deze is verspreid onder ouders en leerlingen (vaak 
dmv de nieuwsbrief van school). 

- Vrijwillig medewerkers van het STO bellen regelmatig met inwoners waarvan ze weten dat deze 
kwetsbaar/eenzaam zijn. 

- Leerlingen van de basisschool hebben tekeningen voor ouderen gemaakt. Deze tekeningen zijn door 
opbouwwerkers onder ouderen verspreid. 

- Statushouders betrokken bij Huis van de Wijk en bij taalmaatjes hebben een paaspakket gekregen. 
Deze is aan de deur afgeleverd. Dat was meteen een contactmoment met de inwoner om te zien hoe 
het m et iemand gaat. 

- Vanuit de Huiskamer van Elst zijn verschillende acties opgezet: bloemetje langs brengen, het bellen 
van deelnemers, er is een kookboekje gemaakt. 

- Er zijn belcirkels ontstaan (zoals ‘Op stap’) om elkaar wekelijks te bellen. 
- Iedere donderdagavond is er een pubquiz voor jongeren. 
 
Er is op dit moment weinig zicht op inwoners met een psychische kwetsbaarheid. De projectgroep van 
‘De week’ onderzoekt hoe deze inwoners te bereiken zijn. Daarnaast is er een projectgroep actief op het 
gebied van Autisme. Zij onderzoeken of in deze tijd digitale middelen ingezet kunnen worden om met 
elkaar in contact te komen. 

6. Zijn de kinderen die door de 
periode dat de scholen gesloten 
en, mede door een kwetsbare 
thuissituatie, een grote 
achterstand hebben opgelopen in 
beeld? Scholen zijn daarvoor aan 
zet. Is voldoende duidelijk of 
scholen hierbij nog extra 
ondersteuning nodig hebben? Zijn 
er bijvoorbeeld voldoende 
faciliteiten om deze kinderen te 

Er zijn tot nu toe geen onoverkoombare achterstanden bekend. De scholen hebben voldoende middelen 
om de achterstanden die er zijn in te halen. Sommige scholen gebruiken digitale middelen zoals Squla die 
men thuis kan gebruiken of een extra cito toets om het niveau te bepalen.  
 
De gemeente is samen met de schoolbesturen in gesprek over de mogelijkheden voor een extra inhaal 
moment zoals een ‘herfstschool’ tijdens de herfstvakantie. 
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helpen om deze achterstand in te 
halen? Zo niet, waar ontbreekt het 
aan en wat zou de gemeente 
daaraan kunnen bijdragen? 

 

7. Wordt er al rekening gehouden 
met meer capaciteit bij Werk en 
Inkomen en Schuldhulpverlening 
om de extra toestroom van 
mensen die ofwel in de bijstand 
komen en/of schulden krijgen of 
waarvan de schulden oplopen te 
helpen? Zijn er plannen om 
hierover extra te communiceren, 
zodat met name mensen met 
schulden zich vroegtijdig melden 
en ook snel geholpen kunnen 
worden? Welke extra kosten zijn 
hiermee gemoeid naar 
verwachting? 

 
 

Vanwege de verwachtte toestroom vanaf juli/augustus zijn we inderdaad nu al bezig om mensen te 
werven (inhuur). Hier ligt een flinke spanning op omdat andere gemeenten dezelfde behoefte hebben. 
Met betrekking tot een toename van schuldenproblematiek gaan we , in samen werking met onze 
kernpartners, Forte en Santé, actief communiceren naar de inwoners. Zeker vanuit onze visie om 
vroegtijdig te signaleren. We verwachten hiermee uiteindelijk grotere problemen te voorkomen, maar 
dit vraagt wel een investering; vooral de personele kosten. Maar denk ook aan kosten ter voorkoming 
van uithuiszettingen of om de schulden terug te dringen en de leefbaarheid te behouden. 
 

8. Welke extra inzet is nodig geweest 
en zal naar verwachting nog nodig 
zijn voor toezicht en handhaving? 
Is of wordt overwogen om de 
capaciteit voor handhaving 
(tijdelijk) uit te breiden ivm de 
crisis? Zo niet, 
welke gevolgen heeft dit dan voor 
overige doelstellingen van 
handhaving. Zo ja, welke kosten 
zijn naar schatting nodig voor 

De reguliere formatie van de BOA’s bedraagt 5 fte. Sinds februari jl. zijn 2 BOA’s  niet inzetbaar in 
verband met ziekte. Dit is opgevangen door vanaf de uitbraak van het coronavirus tot medio mei jl. , 
twee medewerkers van de ODRA in te zetten voor toezicht en handhaving. Zij zijn vanaf 15 juni 2 weken 
ingezet i.v.m. de heropening van de horeca.  
Daarnaast zijn vanaf april jl. tot medio mei 6 medewerkers van Overbetuwe parttime ingezet voor het 
toezicht op naleving van de RIVM-richtlijnen.  Zij  waren beschikbaar voor deze inzet omdat hun reguliere 
werk (deels) niet uitgevoerd kon worden i.v.m. de coronamaatregelen (bijv. 2 zwemonderwijzers van de 
Helster). 
Dus alleen deze medewerkers zijn per saldo extra ingezet voor toezicht i.v.m. de crisis.  
Op dit moment wordt in beeld gebracht welke inzet (nog) nodig is voor handhaving van de 
noodverordening. Zodra dit beeld er is, is duidelijk welke personeelscapaciteit dat vraagt. Dan is ook 
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extra inzet van handhaving en 
toezicht? 

 

duidelijk of uitbreiding van de capaciteit noodzakelijk is, wat de eventuele extra kosten zijn en/of wat de 
gevolgen zijn voor de overige doelstellingen van handhaving. 

9. Is besmettingen bij 
bedrijven/behuizing van 
arbeidsmigranten bij ons in de 
gemeente ook een probleem? Zo 
ja, wat kan het college ons 
daarover melden?  

 
 

Nee,  dat is geen probleem. 

10. Communicatie: is het college 
tevreden over de communicatie 
tot nu toe? 

 

Communicatie inwoners:  
uit de raadsinformatiememo’s  kunt u opmaken dat we heel veel hebben ingezet op communicatie in 
aanvulling op die van het Rijk en andere instanties zoals het RIVM.  Via sociale media, de website en de 
gemeentepagina informeren we inwoners en ondernemers continu over nieuwe ontwikkelingen en over 
specifieke Overbetuwse aspecten. Via sociale media en via ons KCC beantwoorden we hun vragen. 
Daarnaast zijn er nieuwsbrieven op maat voor diverse doelgroepen, zoals ondernemers, zorgaanbieders, 
sportaanbieders. Verder is er veel directe, persoonlijke communicatie van ambtenaren met de diverse 
doelgroepen.   
 
Communicatie raad: 
de raad informeren we frequent met een raadsinformatiebrief waarin we specifiek de covid-gerelateerde 
ontwikkelingen in Overbetuwe benoemen en toelichten. Sinds het begin van de corona-crisis zijn er 9 
raadsinformatiebrieven geweest (stand op 22 juni). Daarnaast krijgt de raad ook de raadsinformatiebrief 
van de VGGM, met daarin regionale ontwikkelingen, inclusief de ontwikkelingen op medisch gebied 
vanuit de GGD 
 
Communicatie organisatie: 
Voor de organisatie is er sinds eind februari een zeer frequente update op het intranet over alle 
ontwikkelingen die de interne organisatie raken. Daarin komen onder meer de gewijzigde 
dienstverlening, de voortgang van lopende trajecten met inwoners, de werkomstandigheden en de 
praktische kanten van het thuiswerken aan de orde. Daarnaast is er een frequente mail aan de managers 
en bespreken alle teams in hun (veelal digitale) overleggen de ontwikkelingen en de betekenis daarvan 
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voor hun werkzaamheden. 
 
Communicatie college: het college is wekelijks op de hoogte gehouden door o.a. de voorzitter van het 
corona team over bestuurlijke corona gerelateerde zaken . Daarnaast is het college nauw betrokken 
geweest bij de raadsinformatiememo’s COVID-19. Daarnaast hebben de individuele portefeuillehouders  
op hun beleidsterreinen de contacten onderhouden, ook wat betreft corona.  
 
Dit alles in ogenschouw nemend, is het college tevreden over de communicatie tot nu toe. 

11 Trekt de gemeentelijke organisatie 
alle werkzaamheden nog? Blijven 
er taken liggen? Zijn er eventuele 
consequenties voor de 
raadsagenda en zo ja, wanneer 
kan de raad een bijgestelde 
raadsagenda verwachten? 

We doen wat we kunnen gegeven de bijzondere omstandigheden. Afgezien van de impact van de 
gewijzigde werkomstandigheden voor de hele organisatie  (medewerkers die nu al 3 maanden niet in het 
gemeentehuis zijn geweest en geen (informele) ontmoetingen met collega’s  hebben gehad), is er een 
divers beeld.  Alle noodzakelijke dienstverlening heeft doorgang kunnen vinden door bijvoorbeeld extra 
openingstijden (milieustraat) of speciale RIVM-proof procedures (werken op afspraak ipv open inloop). 
Dankzij flexibiliteit in de inzet van personeel hebben we  de extra drukte bij bijvoorbeeld de Boa’s, sociaal 
domein (bijv TOZO) kunnen opvangen. Uiteraard zijn er niet spoedeisende  zaken blijven liggen of niet 
opgestart vanwege capaciteit of de onmogelijkheid om deze binnen de RIVM richtlijnen uit te voeren. De 
raadsagenda is maandelijks aangepast aan de mogelijkheden en via het presidium met de raad gedeeld. 
 
We hebben op verschillende manieren medewerkers een hart onder de riem gestoken, middels 
videoboodschappen, een bloemetje thuis , een fotochallenge en kaartje met foto’s.. 
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BOB 
 

1.3. 
BOB 

Vraag Antwoord 

1 a Op grond waarvan kwam het College 

tot de conclusie “het is een afweging 

van de aanbieder zelf of ze wel of niet 

hun dienstverlening voort kunnen 

zetten en in welke vorm”? Hoe heeft 

het College hierin het belang van de 

inwoners meegewogen? Waarom is 

niet uitgegaan van continuïteit van 

zorgverlening voor zover dit op grond 

van de RIVM-richtlijnen en richtlijnen 

van de beroepsgroep te realiseren is? 

Hoe heeft de gemeente invulling 

gegeven aan zijn zorgplicht? 

Wij gaan zeker uit van continuïteit van zorg, daar zijn alle inspanningen op gericht geweest. U bent 
middels de raadsbrieven hierover steeds geïnformeerd. Wat met deze zin bedoeld werd, is dat het aan de 
aanbieders zelf is op welke wijze ze dat doen. In sommige gevallen, zoals bij de huishoudelijke hulp, is 
aangepaste hulp geboden, zoals boodschappen doen in plaats van schoonmaken, zodat de inwoner toch 
geholpen werd en de richtlijnen nageleefd konden worden.  
 
Van zorgaanbieders wordt verwacht dat zij zich inspannen om de professionele inzet zo goed mogelijk te 
benutten (binnen hun organisatie dan wel op andere plaatsen waar de acute behoeften bestaat, en 
daarmee de eventuele omzetdaling te verminderen). Wil een zorgaanbieder gebruik maken van de 

regeling tot bevoorschotting dan vragen wij , voordat tot betaling wordt overgegaan,  om eerst een 

convenant te ondertekenen en voorzien van handtekening te retourneren aan contract@overbetuwe.nl. art. 
2 lid 2.1 van het continuïteit convenant corona virus luidt als volgt:  
 
De (jeugdhulp)aanbieder/gecertificeerde instelling: 
- die op basis van een overeenkomst met of subsidiebeschikking van gemeenten uitvoering geeft aan 

maatschappelijke ondersteuning, jeugdhulp, kinderbeschermingsmaatregelen en/of jeugdreclassering; 
en 

- die, op verzoek van gemeenten aantoonbaar, inzet op alternatieve vormen van ondersteuning en hulp 
(zoals beeldbellen); of 

- die gezien het type ondersteuning of hulp, op verzoek van gemeenten aantoonbaar, niet kan inzetten 
op alternatieve vormen van ondersteuning en hulp; 

krijgt een voorschot van de opdrachtgevende of subsidieverstrekkende gemeente en gaat eveneens uit, 
alvorens verkrijgen van een voorschot, van continuïteit van zorgverlening voor zover dit te realiseren is.  
 

B Is steeds geborgd geweest dat 

spoedzorg geleverd kon worden? 

Ja. 

C Voor regionaal gecontracteerde 

aanbieders is aangegeven dat de 

Wij volgen inderdaad de richtinggevende uitwerkingen van Rijk en VNG.  

mailto:contract@overbetuwe.nl
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richtlijnen van Rijk en VNG worden 

gevolgd. Kunt u aangeven of dit 

verwijst naar: 

 Afspraken met Rijk over 

continuïteit financiering 

SD (25 maart 2020) 

 Afspraken continuïteit 

financiering SD 

uitgewerkt (16 april 

2020) 

 Afspraken Meerkosten 

Wmo en Jeugd 

uitgewerkt (pdf) 

 

D Hoe is op dit punt omgegaan met 
lokaal gecontracteerde 
zorgaanbieders? 

Wij volgen ook in dit geval de richtinggevende uitwerkingen van Rijk en VNG, 
het gaat hierbij om de aanbieders Hulp bij Huishouden. Daarnaast is de subsidie aan onze lokale aanbieders gewoon gecontinueerd. gewoon 
gecontinueerd. 

E Is daarmee voor de maanden maart, 

april en mei gekozen voor 100%? 

Welke afspraken zijn inmiddels voor 

de maanden juni, juli en augustus 

gemaakt?  Welke afspraken zijn 

inmiddels gemaakt over ‘inhaalzorg’ 

c.q. zorg die de maandelijkse 

normomzet voor 2020 te boven gaat? 

Op 25 maart 2020 heeft de VNG met het kabinet afgesproken dat tot 1 juni de omzet van zorgaanbieders  
onverminderd wordt vergoed, dit is verlengd tot 1 juli a.s. (regeling continuering financiering sociaal  
domein). Het Rijk heeft tegelijkertijd met gemeenten afspraken gemaakt over compensatie van de  
directe meerkosten die voortkomen uit de coronamaatregelen en het volgen van de RIVM-richtlijnen.  
Daarnaast zijn Rijk en gemeenten in gesprek over de extra uitgaven over het geheel van 2020 voor  
zover die gerelateerd kunnen worden aan een evident uitstel van noodzakelijke zorg. U bent hierover  
geïnformeerd in raadsbrief 9. In de kamerbrief over financiële impact corona-maatregelen op  
medeoverheden (28 mei 2020) staat dat de nadere uitwerking van deze afspraken voor nu leidt tot een 
 voorschot voor gemeenten van € 144 miljoen voor de meerkosten en inhaalzorg. In de komende periode  
werken Rijk en VNG samen om van Inschatting van de kosten tot inzicht en definitieve afspraken te komen. 

https://vng.nl/nieuws/afspraken-met-rijk-over-continuiteit-financiering-sd
https://vng.nl/nieuws/afspraken-met-rijk-over-continuiteit-financiering-sd
https://vng.nl/nieuws/afspraken-met-rijk-over-continuiteit-financiering-sd
https://vng.nl/nieuws/afspraken-continuiteit-financiering-sd-uitgewerkt
https://vng.nl/nieuws/afspraken-continuiteit-financiering-sd-uitgewerkt
https://vng.nl/nieuws/afspraken-continuiteit-financiering-sd-uitgewerkt
https://vng.nl/sites/default/files/2020-06/uitwerking-meerkosten-jeugdwet-en-wmo-vng-en-rijk2c-versie-2-juni-2020.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2020-06/uitwerking-meerkosten-jeugdwet-en-wmo-vng-en-rijk2c-versie-2-juni-2020.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2020-06/uitwerking-meerkosten-jeugdwet-en-wmo-vng-en-rijk2c-versie-2-juni-2020.pdf
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F Welk beeld en welke gegevens heeft u 

over de ontwikkeling van de geleverde 

zorg én de activiteiten van de sociale 

wijkteams in maart, april en mei? 

De afgelopen maanden zijn nieuwe vragen sterk afgenomen. Hierdoor konden we ons goed op de  
wachtlijst richten en hebben we nu geen wachtlijst meer. De reeds bestaande zorg liep zoveel mogelijk  
gewoon door, met alle maatregelen in acht genomen. 

 
 
 

Groen Links 
 
 

1.6 
Groen 
Links 

Vraag Antwoord 

1. Wat zijn de extra kosten die de 
gemeente tot nu toe gemaakt 
heeft vanwege corona? 
(Thuiswerkvoorzieningen, inhuur 
extra personeel voor specialistisch 
werk, overuren BOA’s enz.)? 

 

Zie bijlage. 

2. Op welke manier wordt ervoor 
gezorgd dat digitale 
inwonerparticipatie leidt tot een 
daadwerkelijk representatieve 
conclusie? 

 
 

Projecten waarbij het mogelijk was om deze digitaal te laten plaatsvinden, hebben digitaal 
plaatsgevonden. Projecten waarbij dit niet wenselijk werd geacht, zijn on hold gezet of worden op een 
andere manier verder opgepakt.  Naast de mogelijkheden om digitaal te overleggen, blijft de  
mogelijkheid om te bellen.  
Een representatieve conclusie is ook bij fysieke bijeenkomsten niet altijd te garanderen 

3. 
 
 

Aanpassingen van de openbare 
ruimte nu mensen meer gericht 
zijn geworden op hun directe 

“Ook in deze tijd zorgen wij ervoor dat het onderhoud van de openbare ruimte op niveau blijft. Zodat die 
ruimte blijft bieden voor ontmoeting en beweging. Ons antwoord op uw eerdere raadsvraag S-487 
beschreef al hoe we dit doen bij plannen voor nieuwe woningen of herinrichtingen in bestaande 
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leefomgeving: 

 Hoe zorg je ervoor dat 
de directe 
leefomgeving nog 
prettiger wordt om 
verblijven zodat je 
niet meer verderop 
groen en rust hoeft te 
halen: 

 

woonwijken.” 

 
4. 
 
 
 
 
 
 

Wat kunnen we doen om het voor 
fietsers en wandelaars veilig te 
maken zodat zij elkaar op 1,5 m 
kunnen passeren? Hoe zorgen we 
voor veilige recreatie, met name 
op de dijken? 

 

Zoals in meerdere raadsinformatiebrieven aangegeven hebben we daarvoor  passende maatregelen 
getroffen, zoals extra  digitale informatieborden op de dijken. 

5. Hoe behouden we goede 
bijkomstigheden van corona-crisis 
zoals minder mobiliteit door 
thuiswerken? 

Ten aanzien van onze eigen organisatie kunnen we hierover het volgende melden: momenteel voeren we 
in de organisatie een onderzoek uit, waarin we de positieve en negatieve effecten van de gewijzigde 
werkomstandigheden als gevolg van de Corona-maatregelen in beeld brengen. Deze opbrengsten 
gebruiken we om van te leren en keuzes te kunnen maken in welke positieve bijkomstigheden we 
kunnen en willen behouden. 

6. Hoe zorgen we ervoor dat de 
democratie optimaal verloopt in 
tijden van maatregelen? 

 

Dit is een constant aandachtspunt voor de raad, college en organisatie. Afstemming over de ‘grote 
issues’ (zoals fysiek of digitaal vergaderen) vindt plaats in het seniorenconvent en presidium. De driehoek 
burgemeester, secretaris en griffier doet hierover, waar nodig, voorstellen aan seniorenconvent en 
presidium.  Het presidium evalueert het verloop van de politieke avonden.  
 
 

7. Hoe zorgen we ervoor dat alle 
individuele raadleden in staat zijn 
hun rol goed te blijven 
uitoefenen? 

Er zal steeds een afweging gemaakt moeten worden door het presidium (met advies van het 
seniorenconvent) op welke wijze er vergaderd wordt (digitaal/fysiek). Daarna is het aan elk raadslid of 
hij/zij aan een vergadering deel kan/wil nemen. De griffie zorgt voor de logistiek en ondersteuning rond 
de vergaderingen (fysiek en digitaal) binnen de door het presidium gestelde kaders. 
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 Daarnaast hebben alle raadsleden zelf een verantwoordelijkheid hun rol zo goed mogelijk uit te blijven 
oefenen. Het is in deze tijd ingewikkelder om bijvoorbeeld de volksvertegenwoordigende rol goed op te 
pakken, omdat het contact met inwoners anders is. Als er pijnpunten gesignaleerd worden die het 
uitoefenen van de rol als raadslid bemoeilijken, dan kan het raadslid dat melden bij de griffie. In overleg 
wordt dan gekeken of en hoe er een oplossing voor te vinden is. 

 
 

GBO 
 

1.6 
GBO 

Vraag Antwoord 

1 Welke invloed had de Burgemeester 
op de inhoud van de regionale 
noodverordening(en)? 
 

Heel Nederland bevindt zich, sinds de afkondiging van de noodmaatregelen  door het Kabinet, in een 
opgeschaalde crisisorganisatie (GRIP 4). Het vaststellen van de noodverordening is bij een GRIP 4 de 
bevoegdheid van de voorzitter van de veiligheidsregio. In Gelderland-Midden is dat de burgemeester van 
Arnhem. Alvorens deze overging tot vaststelling van de noodverordeningen, werden deze eerst 
besproken met de overige burgemeesters. Dit heeft in een aantal gevallen geleid tot een aantal 
aanpassingen. Hoewel marginaal was er dus sprake van een bepaalde mate van invloed. 

2 Waarom is er tussentijds geen overleg 
geweest met de raad over de 
gewenste invloed op de inhoud van de 
noodverordening(en)? 
 

Er is geen tussentijds overleg geweest omdat het vaststellen van een nood verordening in een GRIP 4 
situatie geen bevoegdheid is van de lokale burgemeester(s) maar van de voorzitter van de 
veiligheidsregio. 

3 Is er in de regionale veiligheid 
gesproken over de democratische 
legitimiteit van de 
noodverordening(en); met name 
omdat de invloed van deze niet-
democratische regels griot waren en 
voor een (te) lange tijd geldend 
waren? 
 

Nee, daar is niet over gesproken. Vanuit de landelijke overheid wordt gewerkt aan een alternatief voor 
de noodverordeningen,  de Spoedwet Covid-19.  

4 Hoe vond afstemming van de 
achtereenvolgende regels plaats met 

Iedere keer dat er een noodverordening werd vastgesteld is hierover gecommuniceerd op de website 
van Overbetuwe en van VGGM. Er is veel telefonische informatie verstrekt aan onze inwoners en 
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inwoners, ondernemers, etc. Hoe 
werd de noodverordening “vertaald” 
naar de Overbetuwse situatie? 
 

ondernemers. Ook is er gecommuniceerd via het Gemeentenieuws, de nieuwsbrief voor ondernemers, 
via de mail naar bijvoorbeeld de sportverenigingen, horecaondernemers en de MFC’s.  Ook was en is er 
een communicatielijn tussen het onderwijs en de kinderopvang, etc. 

5 Was dat de Veiligheidsregio 
voldoende zichtbaar of had dat 
achteraf beter gekund? (Bijvoorbeeld  
op sociale media (van de 
Veiligheidsregio GZ – heb wij een 
veelheid aan berichten gezien). 
 

De Veiligheidsregio was voldoende zichtbaar en er is een directe lijn tussen de communicatieadviseurs 
van VGGM en de gemeenten. Daarbij worden afspraken gemaakt over de inzet van de verschillende 
communicatiemiddelen. 

6 Toezicht, handhaving, BOA: 
Hebt u de indruk dat de voorlichting 
over de maatregelen voldoende 
duidelijk was voor alle(!) inwoners? 
 

Wij hebben geprobeerd en trachten dat nog steeds, om de voorlichting voor álle inwoners zo duidelijk 
mogelijk te laten zijn. Wij hebben het idee dat we daar grotendeels in geslaagd zijn. 

7 Hoe hielden we ons in Overbetuwe 
aan de regels.  En hoe is dat nu, na de 
versoepeling van de maatregelen? 
 

Zoals wij in verschillende raadsinformatiebrieven hebben aangegeven hield men zich in Overbetuwe 
goed aan de regels. Nu deze zijn versoepeld zien we dat sommige mensen de neiging hebben zich minder 
goed aan de regels te houden. 

8 Hoe werd de inzet van Boa’s 
georganiseerd, door wie en welke 
instructies voor handhaving kregen 
zij? 
 

De inzet werd zodanig georganiseerd dat de BOA’s vooral in dienst waren op de locaties waar en op 
momenten dat er drukte werd verwacht (bijv. wanneer er mooi werd voorspeld, in de weekenden, op 
feestdagen, op de dijken, in de winkelstraten, etc.). Ook waren zij voornamelijk in dienst wanneer er 
nieuwe maatregelen van kracht werden.  
De BOA’s werden geïnstrueerd door de Adviseur Openbare Veiligheid. Zo nodig had deze daarover 
overleg met de portefeuillehouder en de leden van het Coronateam.  
Instructies voor handhaving: bij overtreding van regels in gesprek gaan met inwoners en ondernemers 
om een eind te maken aan die situatie. Wanneer er niet meegewerkt wordt waarschuwen en wanneer 
dat ook niet helpt een boete uitdelen. 

9 Welke rol speelde de ODRA bij 
handhaving en toezicht? 
 

Vanaf de uitbraak van het coronavirus tot medio mei jl. zijn 2 medewerkers van de ODRA ingezet  voor 
toezicht en handhaving. Zij zijn vanaf 15 juni 2 weken ingezet (opening horeca).  
Dit toezicht werd niet verricht namens de ODRA maar namens de gemeente Overbetuwe 

10 Hoe werd samengewerkt  met de De samenwerking met de politie verliep prima: op ambtelijk en bestuurlijk niveau korte lijntjes en 
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reguliere politie? 
 

frequent overleg. Er zijn afspraken gemaakt over handhaving op de dijken: gemeente verzorgde de 
communicatie en politie de handhaving op snelheid.  Er  is afgestemd hoe de noodverordening 
gehandhaafd zou worden. Er zijn gezamenlijke surveillances gehouden, o.a. bij de aanpak van 
jongerenoverlast in Elst. De wijkagenten hebben deelgenomen aan het overleg toetsing plannen 
uitbreiding terrassen. 

11 Inschatting van aantal geconstateerde 
overtredingen en uitgedeelde 
boete’s? 
 

De BOA’s  hebben ongeveer 50 officiële waarschuwing uitgedeeld en 7 boetes. 

12 Is de indruk juist, dat de BOA’s wel erg 
tolerant waren ten opzichte van 
groepen jongeren, die zich op allerlei 
verschillende locaties in grote 
aantallen ophielden?  Denk aan 
diverse parken in heel Elst. 
 

Die indruk onderschrijven wij niet. Ook in deze gevallen is volgens de instructies gehandeld en dat heeft 
geresulteerd in het uitdelen van officiële waarschuwingen en  boetes door de BOA’s en de politie. 

13 Hebben onze BOA’s te maken gehad 
met conflicten bij toezicht en 
handhaving van de 
noodverordening(en)?  En was (is) er 
voldoende zekerheid dat de politie 
onmiddellijk zal en kan opvolgen bij 
conflictsituaties? 
 

Daar hebben de BOA’s niet mee te maken gehad. Met de politie zijn afspraken gemaakt over het 
opvolgen van conflictsituaties (geldt overigens altijd: niet alleen bij handhaving van conflictsituaties). In 
principe is die opvolging onmiddellijk. 

14 Inschatting van extra kosten 
(organisatie, BOA’s, maatregelen) 
 

Zie antwoord bij vraag 1 Groen Links 

15 Welke zaken zijn blijven liggen, 
hebben achterstand opgelopen en is 
of komt er een planning met 
prioritering 
 

De onderwerpen die zijn blijven liggen of vertraging hebben opgelopen zijn weergegeven in de integrale 
raadsplanning die maandelijks op de agenda van de gemeenteraadsvergadering geplaatst wordt. De 
onderwerpen die het betreft hebben een kleur gekregen. 

16 Hoe staat het nu met de besmettingen Van 3 juni tot en met 16 juni is er volgens de RIVM-cijfers bij 5 inwoners van Overbetuwe een besmetting 
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, opnames. met het Covid-19-virus vastgesteld. In deze periode zijn er geen inwoners in het ziekenhuis opgenomen 
met Covid-19, en er zijn geen inwoners overleden aan Covid-19. Actuele gegevens zijn hier te vinden:  
https://www.rivm.nl/coronavirus-covid-19/actueel#kaart 

17 Op het moment dat de leerlingen van 
de basisscholen weer gedeeltelijk 
(50%) naar school konden gaan 
konden kinderen waarvan beide 
ouders in een zogenaamd vitaal 
beroep een beroep doen op de 
gemeente voor opvang van hun 
kinderen op de momenten dat er voor 
hun kind geen lessen werden gegeven. 
Hoe is dit in onze gemeente verlopen? 
Waren er inderdaad ouders die een 
beroep hebben gedaan om hun 
kinderen op te laten vangen, en zo ja 
door wie is dit daadwerkelijk (veilig) 
ingevuld in de periode tot en met 5 
juni 2020? 

U bent hierover steeds geïnformeerd middels de raadsinformatiebrieven. Het gedeeltelijk opengaan van 
de scholen per 11 mei is goed verlopen. De eerste dagen was het nog wennen. Opvallend daarbij was dat 
een aantal ouders geen 1,5 meter afstand hield bij het halen en brengen. Hier zijn de ouders via de 
scholen op aangesproken.  
Voor wat betreft de noodopvang na 11 mei voor kinderen van ouders in cruciale beroepen en kwetsbare 
kinderen geldt dat scholen gedurende schooltijden verantwoordelijk zijn voor de opvang van kinderen en 
ook voor de dagen dat zij niet naar school kunnen. De scholen en de kinderopvang hebben een toename 
gezien van de noodopvang voor kinderen. De scholen hebben dit kunnen opvangen. De 
kinderopvangorganisaties zien vooral bij de dagopvang een toename en moesten in gesprek met ouders 
om te zoeken naar andere plekken. Dit is steeds opgelost door overleg en creativiteit. In drie situaties 
heeft de gemeente extra ondersteuning geboden. 

18 Hoe kan het toch zo zijn, dat in deze 
gemeente de meerderheid van de 
scholen- ondanks een dringende 
oproep van de Minister van 
Onderwijs- heeft besloten om niet 
hele dagen in de laatste weken van 
mei naar school te gaan, maar te 
kiezen voor halve dagen. 

Het ministerie van OCW en de PO-raad adviseerden hele dagen en de gemeente heeft zich hierbij 
aangesloten. Op vrijdag 24 april heeft de gemeente dit met een brandbrief per mail aan alle scholen 
laten weten. Het ministerie OCW geeft echter ruimte voor maatwerk. Scholen zijn autonome 
professionele organisaties en besluiten zelf wat ze doen. Ze hebben dus ook de keus om te kiezen voor 
maatwerk.  Op 9 van de 22 basisscholen zijn de kinderen hele dagen naar school gegaan. 

19 Hebt u er zicht op hoe deze 
besluitvorming tot stand is gekomen 
en sloten de openingstijden van de 
kinderdagverblijven voldoende aan op 
de schooltijden? Wanneer zich een 
identieke situatie in de toekomst zou 

De openingstijden van de BSO volgen de schooltijden. Er zijn scholen die hun tijden tijdelijk hebben 
aangepast (denk aan het toepassen van een continue rooster). Dit vraagt goede communicatie en 
afstemming tussen basisscholen en kinderopvang. 
De gemeente heeft wekelijks bestuurlijke overleg met een vertegenwoordiging van de basisscholen, 
kinderopvangorganisaties en peuterspeelzalen. Hierdoor wordt er beter samengewerkt en kan de 
gemeente haar coördinerende taak uitvoeren. De afstemming van basisscholen en kinderopvang is een 
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voordoen, wat zijn dan de 
verbeterpunten. 

vast agendapunt. 

20 Hoeveel leerlingen zijn er gedurende 
de periode dat er thuis onderwijs 
gegeven moest worden uit beeld 
geraakt binnen onze gemeente? 
Welke gevolgen heeft dat gehad? 
Mocht het in de toekomst nodig zijn 
om de scholen weer te sluiten; welke 
(voorzorg)maatregelingen kunnen 
daarvoor worden genomen? 

Alle kinderen zijn volgens de school ‘in beeld’ geweest tijdens de thuis onderwijs periode. Wanneer 
kinderen ‘uit zicht’ dreigden te raken werd er contact opgenomen met ouders en/of met het kind. Men is 
erg creatief geweest met digitaal contact, telefonische advies lijnen en soms zelfs fysiek contact op 
afstand om de vinger aan de pols te houden. De ondernomen acties van scholen en hulpverlening waren 
erg proactief en zullen in de toekomst worden herhaald indien nodig. 

21 in de periode dat er thuis onderwijs is 
gegeven samenwerkingsverbanden 
ontstaan/versterkt tussen het 
onderwijs en jeugdzorg voor o.a. het 
geven van crisisopvang. In hoeverre 
zullen die blijven bestaan en kunnen 
wij daar ons voordeel mee doen? 

De huidige structuur die is opgezet om de noodopvang te realiseren wordt geëvalueerd en in stand 
gehouden om de ontstane samenwerkingsverbanden te borgen en bij een eventuele nieuwe uitbraak 
opnieuw in te kunnen zetten. 

22 VNG laat in een brief weten dat ze 20-
25% meer afval zien ontstaan bij 
huishoudens. Dit kan op langere 
termijn problemen opleveren voor de 
afvalverwerkingsbedrijven. Zij kunnen 
wellicht niet meer samen in één auto 
rijden en daardoor zullen er meer 
ritten nodig zijn om afval van 
huishoudens op te halen.   
Vraag: 
1. Ziet college ook een toename in het 
ontstaan van meer afval in onze 
gemeente? 

De hoeveelheid restafval is licht toegenomen met 5 procent. 
De hoeveelheid gft is toegenomen met 33 procent. 
De hoeveelheid oud papier is afgenomen met 13 procent. 
De hoeveelheid PMD is toegenomen met 23 procent. 
De hoeveelheid glas is toegenomen met 26 procent. 
 
De bovenstaande ontwikkelingen hebben bij de huidige afvalinzamelaar geen problemen opgeleverd bij 
het ophalen van afval. 

23 Heeft college nagedacht over 
eventuele extra ritten die nodig zijn 

Indien er meerdere ritten gereden moeten worden om huishoudelijk afval in te zamelen, is dit aan de 
afvalinzamelaar om te organiseren. Overbetuwe betaalt per geledigde container. Hierin is niets 
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omdat afvalverwerkers mogelijk niet 
meer met 2 man in een auto kunnen 
in combinatie met toename van 
huishoudelijk afval? 

veranderd. 

24 PMD-afval wordt hergebruikt tot 
plastic granulaat of vlokken bestemd 
voor productie van plastic items, daar 
is in tijden van recessie minder vraag 
naar. Daarnaast is de olieprijs extreem 
laag, waardoor granulaat uit PMD 
waarschijnlijk niet kan concurreren 
met Virgin granulaat.  
Vraag: 
1. Kan onze gemeente PMD nog 
kosteloos blijven inzamelen, dit jaar 
en op langere termijn? 

Overbetuwe heeft een overeenkomst met Nedvang tot en met 2029 voor het aanleveren van PMD. De 
gemeente ontvangt hiervoor een vaste vergoeding voor het aangeleverde PMD. 

25 Tozo regeling: Vanaf 1 juni kunnen 
ondernemers, onder bepaalde 
voorwaarden, gebruik maken van 
Tozo 2. Eén van de voorwaarden is dat 
het gezamenlijk inkomen niet boven 
het maximum van € 1503,31 mag 
uitkomen. Dit kan voor sommige 
gezinnen tot  (financiële) schrijdende 
consequenties leiden.  
Vraag: 
1. Kan college inschatten of er bij de 
aanvragers ondernemers bij zitten die 
buiten de boot vallen? Zo ja, blijft 
deze ondernemer dan wel in beeld bij 
de gemeente 

We denken niet dat mensen buiten de boot vallen. Het bedrag dat wordt genoemd, is het in Nederland 
geldende sociaal minimum. Dit bedrag is toereikend om in de noodzakelijke kosten van het 
levensonderhoud te kunnen voorzien. Aanvragers die niet in aanmerking komen voor de Tozo regeling 
hebben dus een inkomen op of boven het sociaal minimum. We zien dat veel ondernemers door de 
versoepeling van de maatregelen vaak weer hun beroep kunnen uitoefenen. Daarnaast ontwikkelen we 
samen met de gemeenten Arnhem en Lingewaard instrumenten om ondernemers te begeleiden in deze 
crisistijd. Tevens worden ondernemers regelmatig van informatie voorzien door ons bedrijvenloket. 

26 WMO: 
1. Hebben onze bewoners maximale 

Ja, zie ook vraag 1 van BOB. 
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hulp kunnen krijgen zoals men kon 
verwachten voordat de maatregelen 
van kracht werden? 

29 Jeugdzorg: 
1. Hebben onze bewoners maximale 
hulp kunnen krijgen zoals men kon 
verwachten voordat de maatregelen 
van kracht werden? 

Ja, zie ook vraag 1 van BOB. 

30 is het aantal  uithuis plaatsingen in de 
Corona tijd toegenomen? 

Nee. 

31 Hebben we alle gevraagde zorg in 
deze Corona tijd kunnen leveren of is 
het aantal wachttijden gestegen? 

De wachtlijsten zijn juist afgenomen, zie antwoord bij vraag 1 van BOB. 

32 WMO/Jeugdzorg 
Hoe waren de contacten met de 
huisartsen, thuiszorg en andere 
hulpverleners 

Net als voor de corona tijd liepen deze gewoon en goed door. Daarnaast hebben we actief contact 
gezocht met lokale aanbieders om te informeren hoe het gaat en hebben we informatie van huisartsen 
via onze site gedeeld. 

33 In deze crisissituatie is blijkens de 
wekelijkse raadsbrieven het ambtelijk 
apparaat voor een (fors) deel ingezet 
voor allerlei werkzaamheden, 
gerelateerd aan Corona.  
Kunt u aangeven welke afdelingen het 
in deze periode drukker hadden en op 
welke afdelingen werkzaamheden 
naar achteren zijn geschoven? 

In bijna elk team is sprake van extra werk door corona en uitstel van werk vanwege corona. Met enkele 
voorbeelden is dit te illustreren. De milieustraat een  duidelijk voorbeeld van extra werk  gedurende de 
gehele periode door het zeer hoge aanbod van afval. Hert is afwachten of dit leidt tot minder aanbod 
later het jaar.  In de uitvoering van het sociaal domein zie je zowel hoge werkdruk vanwege corona door 
bijvoorbeeld de uitvoering van de Tozo regeling maar op andere onderdelen juist minder vragen. Bij 
publiekszaken zagen we een vermindering van de vraag, maar konden we door de RIVM regels ook 
minder zaken tegelijk afdoen. Met de aankondiging van de openstelling van de grenzen, zien we weer 
direct een toename van de aanvragen van reisdocumenten.  Bij beleidsafdelingen is het veelal afhankelijk 
van de partners in het dossier. Sommige zaken konden gewoon doorgaan maar andere zaken zijn 
uitgesteld vanwege de prioriteit die de partners geven aan corona gerelateerde werkzaamheden. Juist 
vanwege dit diverse beeld zijn we dit per team aan het inventariseren om een zo goed mogelijk inzicht  
te krijgen wat  de te verwachten werkzaamheden zijn na de zomer. Op basis daarvan worden zo nodig 
andere prioriteiten gesteld. 

34 Zijn er geen hoofdtaken blijven liggen?  
Te denken valt specifiek aan de taken 
op het Sociaal Domein.  Over 

Er zijn geen hoofdtaken blijven liggen. Het Sociaal Team is volop aan het bouwen, het beleidsplan voor 
de doorontwikkeling van Overbetuwe SAMEN wordt conform planning vastgesteld door het college voor 
het zomerreces. Hierna gaat het naar de raad. 
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onderwerpen als Overbetuwe Samen 
en Sociaal beleidsplan hoor je 
helemaal niets meer. Ligt dit stil? 

35 Illustratief zijn in dit verband ook de 
activiteiten van de Participatieraad. 
De laatste bijeenkomst is in januari 
geweest. Door het coronagebeuren 
zijn daarna geen vergaderingen 
geweest maar zijn er kennelijk ook 
geen onderwerpen ter informatie of 
advisering aan die raad voorgelegd. 
Kunt u hierover duidelijkheid 
verschaffen? 

De participatieraad heeft begin maart de laatste fysieke vergaderingen gehad. De participatieraad heeft 
wel digitaal contact gehad en een advies gegeven  over de visie over de interactie met de samenleving. 
En de participatieraad zal begin juli een advies uitbrengen over het beleidsplan voor het sociale domein. 
De Participatieraad toont zich zeer bereid om binnen de RIVM-richtlijnen te adviseren dan wel mee te 
denken. 
 
We willen voor de volledigheid  benadrukken dat de Participatieraad een onafhankelijke adviesraad is. 
Indien de gemeenteraad vragen heeft over de Participatieraad dan is de onafhankelijk voorzitter graag 
bereid tot een gesprek. 

36 De Corona crisis is nog niet voorbij en 
ook is het nog niet uitgesloten dat 
quarantaine in de toekomst nodig is. 
Met dat in het achterhoofd: wat zal de 
gemeente anders organiseren dan de 
eerste keer? Waar moet men rekening 
houden en waar moet op in gezet 
worden (zowel ambtelijk, bestuurlijk 
en m.b.t. 
inwoners/organisaties/instellingen? 

Uit een crisis als deze merk je dat je als organisatie flexibel en wendbaar moet zijn. Door deze situatie 
hebben we versneld collega’s toegerust met apparatuur die tijd en plaats onafhankelijk werken beter 
mogelijk maakt. Deze ontwikkeling lijkt onomkeerbaar. Bij deze apparatuur horen ook 
applicaties/tools/apps, die faciliteren bij het op afstand overleggen en ontmoeten. Of dit nu collegiaal, 
met partners of met inwoners of bedrijven is. Het tijd- en plaatsonafhankelijk kunnen benaderen van de 
gemeente voor producten of diensten hoort hier ook bij. De gemeente zal digitale dienstverlening en het 
digitaal toegankelijk hebben en maken van informatie de komende periode verder uitbouwen. 
Hiernaast hebben we mbt onze dienstverlening aan inwoners en instellingen zoveel mogelijk ingezet op 
het behouden van deze dienstverlening (zoals burgerzaken etc) binnen de beperkingen die de 
rijksoverheid heeft afgekondigd. Ook hier is flexibiliteit en wendbaarheid een belangrijk uitgangspunt en 
zal dat blijven afhankelijk van hoe de maatregelen zich ontwikkelen. 

37 Welke effecten en welke ervaringen 
van thuiswerken hebt u van de 
medewerkers? en de toekomstige 
werkwijze van de organisatie (1,5 
meter werkplekken). 

Deze effecten worden op dit moment onderzocht. Dat beeld hebben we nu nog niet geheel helder.  Het 
is al wel duidelijk dat het aantal werkplekken in het gemeentehuis met ongeveer de helft  afneemt ten 
opzichte van de huidige situatie als we de 1,5 meter regel toe moeten passen.  Echter, ook het 
verplaatsen in het gebouw kan niet zonder beperkingen, dit kan pas echt goed worden bezien na het 
afronden van de verbouwing en het daadwerkelijk in gebruik nemen van het gebouw. We zullen dit 
nauwgezet monitoren. De organisatie zal hiermee op een andere manier zijn werk moeten organiseren, 
dan we voor de Corona-maatregelen gewend waren. Conform landelijke richtlijn blijven we in principe 
thuis werken tot 1 sept a.s. 

38 Heb u ook het idee, dat het zgn Het vermoeden is wel dat we door deze noodgedwongen maatregelen inzichten hebben opgedaan die 
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“nieuwe werken” vanuit huis binnen 
de werkorganisatie ook na de 
hevigheid van deze crisis ” 
gemeengoed” gaat worden en zo ja 
wat betekent dat in de praktijk? 

bijdragen aan meer tijd- en plaats onafhankelijk werken. Het is op dit moment te vroeg om hier al 
definitieve uitspraken over te doen, aangezien we de duur van de huidige maatregelen en de 
uiteindelijke impact van de coronacrisis nog onvoldoende kennen. 

39 Hoe verliep de communicatie binnen 
het college en binnen de Gemeente, 
aangezien fysiek vergaderen niet 
mogelijk was? 

Er is door de organisatie snel gehandeld met het installeren van MS teams. Het college heeft via MS 
teams vergaderd en vergadert, indien de agenda dit toelaat, nog steeds via MS Teams. Dit geldt ook voor 
de organisatie. 
 

40 Hoe verliep de samenwerking met 
inwoners en organisaties. Wanneer er 
een tweede golf mocht komen hebt u 
dan wat van de aanpak geleerd en wat 
zou u dan anders doen? 

In de periodieke raadsinformatiememo’s hebben we u geïnformeerd over de wijze van samenwerkingen 
met organisaties en inwoners. Ook op de gemeentelijke website en social media  zijn voorbeelden te 
vinden. Dit loopt uiteen van samenwerking met instellingen in onze gemeente en daarbuiten 
(voorbeelden zijn: scholen, partners in WMO en jeugd, ODRA, politie, Ondernemers) tot inwoners die 
actief zijn of waren bij verenigingen en in buurten. Op basis van de kennis van nu, we zitten er immers 
nog in de eerste golf, kunnen we constateren dat de aanpak over het algemeen in Overbetuwe goed 
verloopt. Mocht er een  tweede golf komen, wat we natuurlijk niet hopen, vertrouwen wij er op dat we 
vanwege de huidige ervaringen in de samenwerking met organisaties en inwoners hier goed op kunnen 
reageren. 

41 Zijn er verbeterpunten mocht zich een 
dergelijke situatie zich nogmaals 
voordoen? 

De organisatie leert nog dagelijks van deze situatie. Bij toekomstige beslissingen is het belangrijk om het 
criterium ‘ flexibiliteit en wendbaarheid’ mee te wegen in besluiten. 

42 Hoe was de informatievoorziening 
vanuit het rijk/veiligheidsregio richting 
het college? En hoe is het nu? 

De informatievoorziening was en is prima. Er komt wekelijks een update vanuit de regio  (GKC) en een 
bestuurlijke update wanneer het RBT bij elkaar was geweest.  Het handhavingskader en 
noodverordening hebben we telkens een aantal dagen later dan gepland, ontvangen. 

43 Zijn er zaken die i.v.m. de coronacrisis 
anders geregeld moesten worden die 
interessant zijn om te behouden? Zo 
ja, welke? 

Het toerusten van medewerkers om tijd- en plaats onafhankelijk te kunnen werken; zie hiervoor ook de 
beantwoording van diverse vragen hier boven. 

44 Heeft het college informatie/steun 
gemist (vanuit de overheid)? 

Gegeven de impact en de snelheid van de verspreiding van Covid-19 hebben alle overheden elkaar zo 
goed mogelijk geïnformeerd. Alle betrokken instanties hebben hun verantwoordelijkheid genomen met 
respect voor de verantwoordelijkheid die bij anderen liggen. Zo heeft het kabinet landelijk beleid 
uitgestippeld waarbinnen de Veiligheidsregio en daarbinnen weer elke gemeente weer gedeeltelijk 
beleidsvrijheid hadden om de uitvoering lokaal passend te maken. Over het algemeen heeft de 
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communicatie in deze en de onderlinge steun tot op heden goed gewerkt. Vanwege de, overigens 
begrijpelijke en noodzakelijke, snelheid waarmee de maatregelen of versoepelingen elkaar  opvolgden 
leverde de praktische vertaling op lokaal niveau op momenten wel extra werkdruk op.  De korte termijn 
waarop de regering versoepeling van maatregelen aankondigt, geeft de gemeenten helaas weinig tijd om 
de uitvoering daarvan goed en zorgvuldig voor te bereiden en te communiceren naar onze inwoners. Dit 
knelt omdat inwoners direct resultaat en duidelijkheid wensen over de gevolgen van de afgekondigde 
versoepelingen terwijl de Rijksoverheid soms pas laat duidelijkheid geeft over de concrete uitwerking van 
de versoepelingen. Hoewel we als gemeente daarop worden aangesproken kunnen we dit door de korte 
termijn die de regering geeft helaas niet altijd verhinderen. 

  


